



Message from the Chairperson



Dear Taxpayers,

We would like to express our heartfelt gratitude for your unwavering support of the Sir Wilfrid Laurier School Board. Once again, we are pleased to share that with our 88.3% graduation and qualification rate, our school board remains amongst the top 10 school boards and school service centres in Québec. This certainly reflects our entire community's dedication and hard work, namely that of our families, staff, partners, and of course, our students.

In the fall of 2023, we launched our new 2023-2027 Commitment-to-Success Plan (CTSP), which serves as a compass to meet and exceed the goals and objectives set by the Ministère de l'Éducation. We will be sharing the first-year results of the CTSP in the 2023-2024 annual report, which will be published in January 2025. We are also very pleased to report that we are on schedule to open our newest elementary school in Saint-Lin-Laurentides in September 2024. We will be inaugurating Heritage Elementary School early this fall.

Additionally, we invite you to mark your calendars for the upcoming school elections on Sunday, November 3, 2024. Keep an eye on our website for further information and updates.

You are all valued members of the Sir Wilfrid Laurier family, and we deeply appreciate your dedication to English public education. Together, let's continue to build a brighter future for our school board and ensure success for all our students.

With summer on the horizon, we hope you will find moments to relax and create lasting memories with your loved ones. On behalf of the Council of Commissioners, thank you once again for your support, and we look forward to another successful year.

Warm regards,

Paolo Galati
Chairperson

Sir Wilfrid Laurier School Board	
26 elementary schools	7,855 students
9 high schools	4,939 students
Total enrolment YOUTH SECTOR	12,794 students
4 adult education and vocational training centres	1,851 students
Total enrolment	14,645 students

Where your tax dollars are distributed

School taxes represent 5% of the total revenues of the school board.

Tax dollars go towards:

- | | |
|---|-------|
| • Administration of schools and centres | 29.1% |
| • Administration of the school board | 19.0% |
| • Transportation | 15.8% |
| • Caretaking | 12.7% |
| • Building maintenance | 8.8% |
| • Energy | 7.0% |
| • Corporate Services | 7.1% |
| • Commissioners and elections | 0.5% |

To consult our financial statements, please visit our website:
www.swlauriersb.qc.ca

Tax rate	2023*	2024*
L • L • L	\$0.09730	\$0.09152
Laval, Laurentides, Lanaudière		* per \$100 valuation

How to pay your taxes

At most banking institutions (counter, automatic teller (ATM) or internet) using the reference number starting with 02584 (20 digits). Cheques can be mailed to the address on the stub. The school tax is payable in two equal amounts if the total is equal to or greater than \$300.

The first payment is due on August 13, 2024, and the second is due on November 13, 2024.

Taxation phone line hours

Monday to Friday, from 9:00 a.m. to noon and 1:00 p.m. to 4:00 p.m.
taxes@swlauriersb.qc.ca

Summer Hours | July 1 to August 16, 2024
Monday to Thursday, from 9:00 a.m. to noon and 1:00 p.m. to 4:00 p.m.
Friday, from 8:00 a.m. to noon

Summer Shutdown | July 22 to August 2, 2024
Tel.: 450 621-5600 | Toll free: 1 866 621-5600
Fax: 450 965-1670
www.swlauriersb.qc.ca

Council of COMMISSIONERS



Melissa Wall
Vice-Chairperson
Electoral
Division 3



Bob Pellerin*
Alternate Vice-Chairperson
Electoral
Division 5



Donna Anber*
Electoral
Division 1



Desiree Ramacieri
Electoral
Division 2



Stéphane Henley
Electoral
Division 4



Barbara Barrasso*
Electoral
Division 6



James Di Sano*
Electoral
Division 7



Vincent Cammisano*
Electoral
Division 8



Anick Brunet
Electoral
Division 9



Tara Anderson*
Elementary
Parent Commissioner



Chloée Alary
Secondary
Parent Commissioner



Elena Ferrato
SEAC
Parent Commissioner

*Executive Committee Members



COMMISSION SCOLAIRE SIR-WILFRID-LAURIER
SIR WILFRID LAURIER SCHOOL BOARD



COMMISSION SCOLAIRE SIR-WILFRID-LAURIER
SIR WILFRID LAURIER SCHOOL BOARD

Message du président



Chères et chers contribuables,

Nous aimerions vous remercier chaleureusement pour votre soutien indéfectible envers la Commission scolaire Sir-Wilfrid-Laurier. Encore une fois, nous avons le plaisir de vous annoncer que, grâce à notre taux de graduation et de qualification de 88,3 %, notre commission scolaire continue de se classer parmi les dix premières commissions scolaires et centres de services scolaires au Québec. Ce résultat reflète incontestablement l'engagement et le travail acharné de l'ensemble de notre communauté, notamment nos familles, notre personnel, nos partenaires et, bien entendu, nos élèves.

À l'automne 2023, nous avons présenté notre plan d'engagement vers la réussite (PEVR) 2023-2027, lequel nous sert de boussole pour atteindre et dépasser les buts et objectifs établis par le ministère de l'Éducation. Nous partagerons les résultats de la première année du PEVR dans le rapport annuel 2023-2024 qui sera publié en janvier 2025.

C'est également avec grande joie que nous pouvons annoncer que nous respectons l'échéancier prévu pour l'ouverture de notre toute nouvelle école primaire à

Saint-Lin-Laurentides en septembre 2024. Nous procéderons à l'inauguration de l'école primaire Héritage au début de l'automne.

Par ailleurs, nous vous invitons à inscrire à votre agenda la date des prochaines élections scolaires qui auront lieu le dimanche 3 novembre 2024. Surveillez notre site Web pour obtenir plus d'informations et des mises à jour.

Vous êtes tous des membres importants de la famille de la Commission scolaire Sir-Wilfrid-Laurier, et nous sommes profondément reconnaissants de votre dévouement envers l'éducation publique en anglais. Ensemble, continuons de créer un avenir plus radieux pour notre commission scolaire et d'assurer la réussite de l'ensemble de nos élèves.

Avec l'été qui approche, nous espérons que vous trouverez le temps de vous détendre et de créer des moments inoubliables avec vos proches. Au nom du Conseil des commissaires, nous vous remercions, encore une fois, pour votre soutien et nous nous réjouissons à la perspective d'une autre année remplie de succès.

Salutations chaleureuses,

Paolo Galati
Président

Commission scolaire Sir-Wilfrid-Laurier

26 écoles primaires 7 855 élèves

9 écoles secondaires 4 939 élèves

Effectif scolaire du secteur des jeunes 12 794 élèves

4 centres de formation générale des adultes et de formation professionnelle 1 851 élèves

Effectif scolaire global 14 645 élèves

Où va l'argent des contribuables

La taxe scolaire représente 5 % des revenus globaux de la CSSWL.

Les montants perçus sont répartis comme suit :

- Administration des écoles et des centres 29,1 %
- Administration de la commission scolaire 19,0 %
- Transport 15,8 %
- Conciergerie 12,7 %
- Entretien de l'immeuble 8,8 %
- Électricité 7,0 %
- Services corporatifs 7,1 %
- Commissaires et élections 0,5 %

Pour consulter nos états financiers, visitez notre site Web : www.swlauriersb.qc.ca

Taux	2023*	2024*
L • L • L	0,09730 \$	0,09152 \$

Laval, Laurentides, Lanaudière

* par 100 \$ d'évaluation foncière

Comment payer votre compte de taxe scolaire

Dans la plupart des institutions financières (comptoir, guichet automatique ou en ligne) en utilisant le numéro de référence commençant par 02584 (20 chiffres). Veuillez poster votre chèque à l'adresse qui apparaît sur le coupon de caisse. Si la taxe scolaire est égale ou supérieure à 300 \$, elle peut être payée en deux versements égaux.

Le premier versement est exigible le 13 août 2024 et le deuxième est exigible le 13 novembre 2024.

Vous pouvez téléphoner au service de la taxe scolaire

Du lundi au vendredi de 9 h à 12 h et de 13 h à 16 h
taxes@swlauriersb.qc.ca

Horaire d'été | 1^{er} juillet au 16 août 2024
Du lundi au jeudi de 9 h à 12 h et de 13 h à 16 h
Le vendredi de 8 h à 12 h

Fermeture estivale | 22 juillet au 2 août 2024

Tél.: 450 621-5600 | Sans frais : 1 866 621-5600

Télécopieur : 450 965-1670

www.swlauriersb.qc.ca

Conseil des COMMISSAIRES



Melissa Wall
Vice-présidente
Circonscription n° 3



Bob Pellerin*
Vice-président substitut
Circonscription n° 5



Donna Anber*
Circonscription n° 1



Desiree Ramacieri
Circonscription n° 2



Stéphane Henley
Circonscription n° 4



Barbara Barrasso*
Circonscription n° 6



James Di Sano*
Circonscription n° 7



Vincent Cammisano*
Circonscription n° 8



Anick Brunet
Circonscription n° 9



Tara Anderson*
Commissaire-parent
pour le primaire



Chloée Alary
Commissaire-parent
pour le secondaire



Elena Ferrato
Commissaire-parent
EHDA

* Membres du comité exécutif